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Nagytiszteletű Egyházmegyei Közgyűlés

A sajtótermékeknek minden időben és korban nagy jelentősége volt. Évtizedekkel ezelőtt
írott  sajtóról  beszéltünk,  az  határozta  meg a  tájékoztatás  fő  irányát.  Ma már  egyre  inkább
átveszik a tájékoztatás szerepét a különböző elektronikus formák, televízió, rádió, internet. Jó,
és szükséges eszközök ezek is a tájékoztatásban, de ugyanakkor sok veszélyt is hordanak
magukban.

Sajnos manapság már nem csak azok tájékoztatnak, akik tanulták annak formáját és
módját, akiknek ez a hivatalos munkája, akik ismerik e munkának jó és rossz oldalát. Ma már
mindenki  véleményt  formálhat,  és  elmondhatja  a  médián  keresztül.  Sok  félreértés,
félremagyarázás, sőt sok hazugság is napvilágot lát. És ezeknek a negatív híreknek igen nagy
a keletje bizonyos körökben.

Ami tulajdonképpen jó, mert tájékoztat, információt ad, ismeretet közöl, tanít, nevel, az
sajnos sok esetben megromlott,  és  haszontalan,  félreértésre  okot  adó közléssé vált.  Ma a
rossznak van hírértéke, és talán a jót fedjük el vele.

Azért  fontos,  hogy a  jó  hírekről,  ünnepi  alkalmakról  tudósítsunk,  beszámoljunk olyan
gyülekezeti  alkalmakról,  amelyek  megvidámítják  az  embert,  és  felbuzdítanak  örömre  és
hálaadásra.  Ezek  építik  az  embert,  a  közösségek  életét.  A  jó  információk  eljuthatnak  az
emberekhez, és kicsit ellensúlyozzák a rossz, és téves híreket.

Szükség  van  arra,  hogy  Református  Egyházunk,  ezen  belül  gyülekezeteink  minél
szélesebben elérhetőek legyenek, és elérjenek másokat mind az írott sajtó termékeivel, mind
pedig a média egyéb vívmányai által.

Az elmúlt esztendő, első felében, a még köztünk lévő vírus miatt nagy jelentősége volt a
médiának,  a  különböző  technikai  eszközök  igénybevételének.  Online  istentiszteleteknek,
nyomtatott  formában  gyülekezeti  tagjainkhoz  eljuttatott  prédikációknak,  imádságoknak.  Ki-ki
megtalálta a neki legmegfelelőbb megoldást, amikor templomaink zárva voltak. Hiszem, hogy
egyetlen gyülekezetben sem maradtak Isten Igéje nélkül a Testvérek. Kicsit enyhülni látszik a
vírus szorítása, így lassan visszatérhettünk a megszokott életvitelhez, és ez meglátszott minden
téren, így a sajtó terjesztésében is.

Az  Egyházlátogatói  Jegyzőkönyv,  Média,  könyvterjesztés,  informatika  oldalát  69
gyülekezetből  kaptam kézhez.  Örömmel  láttam,  hogy csak 2  gyülekezet  Jegyzőkönyve volt
üres,  a  többiben  több-kevesebb  választ  kaptam  a  feltett  kérdésekre.  Még  mindig  vannak
beazonosíthatatlan oldalak, nem derült ki mely gyülekezetek küldték. Pedig nem egy bonyolult
művelet  az  Élőfej/élőláb/egyéni  élőfej  menüben  beírni  a  gyülekezet  nevét,  és  az  egész
Jegyzőkönyvben megjelenik.

A kérdésekre adott feleletek nagyjából ugyan azok, mint az előző esztendőkben.

1. A sajtótermékek beszerzése, ugyan azoknál  a kiadóknál történnek, mint korábban.
Kálvin  Kiadó,  Harmat  Kiadó,  Titus  Hitéleti  Alapítvány,  CLC  Könyvesbolt,  Parakletos,
Református Pedagógiai  Intézet,  Keresztyén Média,  Nyitott  Akadémia.  A gyülekezetek döntő
többsége a Kálvin Kiadót nevezte meg fő beszerzési helyül.

2. A szokásos gyülekezeti alkalmakat, ünnepi istentiszteleteket jelölték meg a lelkipásztor
testvérek,  amikor  ajándékba,  vagy  jutalmul  könyvet  adnak.  Konfirmáció,  keresztelés,
házasságkötés megáldása, hittan évzáró, hogy csak a leggyakrabban előfordulókat említsem
meg.

3.  Sajtóvasárnapot  a  Sárospataki  gyülekezet  tervezett  be,  időpont  is  volt  már,  de  a
járvány miatt elmaradt. A Megyaszói gyülekezet tervezi.

4.  Egyházmegyei  Sajtó-vasárnap  megszervezését  nem  tartják  szükségesnek  a
lelkipásztorok.
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5. A lelkészi hivatalok infrastrukturális helyzetének megítélése elég széles skálán mozog:
siralmas, rossz, megfelelő, kielégítő, szerény, jó, felszerelt, teljesen megfelelő. A jegyzőkönyvek
alapján megállapíthatjuk, hogy leginkább számítógépekre és fénymásolókra lenne szükség a
lelkészi hivatalokban.

6. Az utolsó kérdésben a Zempléni  Reformátusok Lapja és az Egyházmegyei honlap
működésével kapcsolatban vártam javaslatokat. Sajnos a múlt esztendőben a vírusos helyzet
miatt egyetlen számot sem tudtunk kiadni egyházmegyei újságunkból. 

Az  Egyházmegyei  honlap  működésével  kapcsolatban  Dr.  Fodor  Ferenc  lelkipásztor-
professzor úr fejtette ki véleményét a tőle megszokott pontossággal. Jelentésem végén álljanak
itt sorai:

"Írott  egyházmegyei  sajtótermékek  megjelentetésével  a  járvány  idején  visszaléptünk.
Ilyenkor látszik, mennyire fontos szolgálatról  van szó, mert érzékeljük, hogy hiányában még
kevesebbet tudunk egymásról. Az egyházmegyei sajtó azonban mindig olyan, mint amilyenek
mi vagyunk. Igaz lehet ez az elektronikus egyházi médiára is. Az egyházmegye facebook oldala
közre  adott  néhány gyülekezeti  eseményt,  köszönet  azoknak,  akik  fontosnak tartották  hírré
tenni,  ami  közösségükben  történt.  Mivel  mindenféle  egyházi  -  nem  csupán  egyházmegyei
vonatkozású -  hír  olvasható az oldalon,  nehezebb átfogó képet  kapni  az  egyházmegyében
történt eseményekről, hírekről. Magamnak mondom elsősorban, hogy nagyobb figyelmet kellett
volna  szentelnem  a  honlapunkon  közzétett  gyülekezeti  hírek  megosztására.  Azok  a
gyülekezetek, amelyek saját honlapot működtetnek/működtetünk, ne elégedjünk meg azzal, ha
ott közzétesszük a fontosnak ítélt híreket."

Határozati javaslatok:

1. Figyeljünk oda és vegyük észre a sajtóban megjelenő megtévesztő írásokat, és
ne engedjünk  teret  nekik.  Tegyünk meg mindent  annak érdekében,  hogy  ezek a  fals
információk ne terjedjenek.

2. Egyházmegyénk közössége tegyen meg minden annak érdekében, hogy a jó hír,
az  evangélium  közlése  erősítse  gyülekezetinket.  Minél  több  családhoz  eljussanak  az
evangélium szavai, melyek gyógyítólag hatnak közösségeinkre.

3.  A  Zempléni  Reformátusok  Lapja  szerkesztésében  vegyen  részt  minden
gyülekezet  és  lelkipásztora,  megosztva  azokat  a  gyülekezeti  eseményeket,  amelyek
építőleg hatnak Egyházmegyénk közösségére.

4. Egyházmegyénk Facebookos oldala "Nyilvános oldal", ami azt jelenti, hogy bárki
kitehet híreket, eseményeket, igei gondolatokat, bármit, ami építőleg hat közösségünkre.

5. Egyházmegyénk Tirekes oldala is aktív, mely bővíthető lenne további menükkel:
prédikációk, tudományos cikkek, versek közlésével. 

6.  Hordozzuk  imádságainkban  a  Magyarországi  Református  Egyház  sajtóügyi
szolgálatát.

Jelentésem elfogadását kérve vagyok testvéri szeretettel.

Pálháza, 2022. június 11.

Baksy János
        sajtóügyi előadó
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